
 

 

 

Folketingets Finansudvalg har den 4. september 2020 stillet følgende spørgsmål nr. 

25 til sundheds- og ældreministeren om L 206 (forslag om finanslov for finansåret 

2021) som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Sophie Løhde (V). 

 

Spørgsmål nr. 25:  

”Hvorfor har ŵiŶistereŶ ikke udŵøŶtet de 200 ŵio. kr. i 2020-puljen afsat under 

VLAK-regeringen til etablering af læge- og sundhedshuse, på baggrund af ansøgninger 

og i overensstemmelse med de beskrevne formål og kriterier? Og hvornår har mini-

steren besluttet at aflyse udmøntningen i 2020 (af de 200 mio. kr. i gamle midler til 

læge- og sundhedshuse) på trods af, der tidligere har været ønske om at sikre en hur-

tig udŵøŶtŶiŶg af puljeŶ?” 

 

Svar på spørgsmål nr. 25: 

Det er vigtigt for regeringen at styrke det nære sundhedsvæsen, og det skal disse 

midler fortsat understøtte. Midlerne til læge- og sundhedshuse for 2020 udmøntes 

ikke i år, men overføres som opsparing.  

 

Midlerne kommer til at indgå som en del af en samlet sundhedsreform, hvor vi skal 

kigge nærmere på, at få nærheden tilbage i sundhedsvæsenet.   

 

Jeg kan desuden henvise til svar på spørgsmål 24 og 34.  

 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

 

Magnus Heunicke      /      Kirsten Hansen 

 

Folketingets Finansudvalg 

Holbergsgade 6 

DK-1057 København K 

 

T +45 7226 9000 

F +45 7226 9001 

M sum@sum.dk  

W sum.dk  

 

 

Dato: 28-09-2020 

Enhed: KOK 

Sagsbeh.: DEPASTO 

Sagsnr.: 2012390 

Dok. nr.: 1370873 

 

. / . 

Finansudvalget 2019-20
L 206 endeligt svar på spørgsmål 25 

Offentligt

mailto:sum@sum.dk
http://sum.dk/

